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Nieuwsbrief Stedenband Dordrecht-Bamenda mei 2023  
 

Beste vrienden van de Stedenband  
Het is wat rustiger op dit moment in Bamenda. 

Het is nog even afwachten of het op 16 mei ook 

rustig blijft, wanneer het 51-jarig bestaan van 

Kameroen gevierd wordt. Dat lijkt een soort 

test te worden voor het vredesproces. Nu het 

wat beter gaat merk je de behoefte van alle 

partners om weer aan de slag te gaan. Er zijn 

de laatste 2 maanden veel contacten geweest 

met onze partners in Bamenda, waaruit blijkt 

dat mensen altijd positief zijn en kansen zien. 

 

Deze nieuwsbrief staat vooral in het teken 

van het bezoek van professor Tih Pius Muffih 

en dhr. Awa Jacques Chirac Mbuh uit Bamenda 

aan Dordrecht. Hiervan een uitgebreid verslag. 

Tevens hebben we een overeenkomst 

getekend met De Wilde Ganzen en CBCHS voor 

de renovatie en het heropstarten van een 

kippenfarm. Het doel voor onze stichting is om 

binnen een jaar € 8000 op te halen. Wanneer 

we dat bedrag binnen halen kan het project 

van in totaal € 54.000 van start gaan. Daarvoor 

vragen we jullie hulp middels het project 

"Adopteer een kip". 

Aan het eind van de nieuwsbrief staat een 

voorpublicatie van een column over Truus 

Treep, die dit jaar gaat verschijnen in het 

magazine "Helden van Bamenda". 

Veel leesplezier. En we horen graag van je!  

John Peters, coördinator en Annemiek Schipper, 

voorzitter. 

 

Bezoek van delegatie uit Bamenda 

Van 8 t/m 15 april had de Stedenband 

Dordrecht-Bamenda bezoek van professor Tih 

Pius Muffih en dhr. Awa Jacques Chirac Mbuh 

uit Bamenda. Professor Tih is de directeur van 

de medische tak van de Cameroon Baptist 

Convention Health Services (CBCHS) en hoofd 

van 103 medische faciliteiten, nieuwe 

projecten en trainingsprogramma’s in 9 van de 

10 regio’s in Kameroen. Jacques Chirac is onze 

contactpersoon bij CBCHS en 

medeverantwoordelijk voor diensten aan 

personen met handicaps inclusief het internaat 

voor doven en slechthorenden van Mbingo.  

 

  
Prof. Tih, Truus Treep en Jacques Chirac 

 

De Stedenband is al 20 jaar verbonden aan de 

dovenschool. Mede door de actieve inzet van 

ons bestuurslid Truus Treep hebben we impact 

gehad op het beleid en de situatie van doven- 

en slechthorenden in Bamenda en Kameroen. 

Het bezoek was bedoeld om partners te 

bedanken voor hun inzet in de afgelopen jaren, 

(wat rijkelijk gebeurd is), om persoonlijk kennis 

te maken met oude en nieuwe partners en om 

nieuwe ideeën op te doen. Wat zeker gelukt is. 

 

De eerste indrukken van Dordt 

Op zondag was een kennismaking met de 

Protestantse Kerk “De Wijnstok” in 

Dubbeldam. Daar is in de afgelopen periode 

geld ingezameld voor het project “Adopteer 

een kip”. De kerk is zeer actief bij de 

ondersteuning van duurzame activiteiten in 

ontwikkelingsgebieden. Professor Tih heeft de 

aanwezigen bedankt voor hun inzet en bijdrage 

voor Mbingo. Aangezien het maandag 2e 

Paasdag was, stond het weekend in het teken 

van Dordrecht verkennen. Na een tour door de 

stad en een blik over de stad vanaf de Grote 
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Kerk zorgde de ophaalbrug bij het 

Blauwpoortsplein voor de meeste beroering bij 

ons bezoek. Verder was er veel waardering voor 

de appeltaart en thuis was sjoelen de grote hit. 

 

Het Liliane Fonds en zorgboerderij de 

Veldlinde 

Op dinsdag was er een gesprek met Erik 

Ackerman, directeur Liliane Fonds en MIVA. 

Het Liliane Fonds en CBCHS werken samen 

sinds 2014. Doel van het Liliane Fonds is het 

welzijn verbeteren van kinderen met een 

handicap en hun families in de armste landen.  

CBCHS heeft in Kameroen o.a. 5 ziekenhuizen, 

waaronder het Mbingo Hospital in Bamenda en 

meerdere internaten en scholen voor mensen 

met een beperking. Daarnaast zijn er 32 

medische posten en ongeveer 20 mobiele 

teams die ervoor zorgen dat ook mensen in de 

gebieden waar geen voorzieningen zijn 

medische hulp krijgen. Die teams zijn vaak 

dagen onderweg om deze buitengebieden te 

bereiken. Die teams worden grotendeels 

mogelijk gemaakt door fondsen en kerken in 

Europa en de VS. Vandaar het belang van de 

relatie met het Liliane Fonds. 

 

Op woensdag brachten we een bezoek aan 

Zorgboerderij de Veldlinde in Dordrecht. Zij 

bieden i.s.m. Syndion dagbesteding aan 

mensen met een lichamelijke en/of 

verstandelijke beperking. Ook bij Mbingo is het 

betrekken van mensen met een handicap een 

belangrijke doelstelling. Nadat jarenlang vooral 

met blinden en doven- en slechthorenden 

gewerkt werd, is er de laatste jaren steeds meer 

aandacht voor inclusiviteit van mensen met 

allerlei beperkingen. CBCHS is daarin een 

voorbeeld in Kameroen qua inzet en 

inventiviteit. Zo wordt er binnenkort begonnen 

met de bouw van een school in Mbingo voor 

iedereen, waar kinderen met en zonder 

handicaps samen onderwijs gaan volgen. 

Jacques Chirac was enthousiast over de 

combinatie van pluimvee, varkens en 

landbouw. Het houden van een koe die geen 

melk gaf, was echter nog een brug te ver. Zeker 

niet van een koe van 600 kg. Bijzonder in de 

Veldlinde is ook dat de boerderij een eigen 

winkel heeft en dat er tegen gereduceerd tarief 

geleverd wordt aan de voedselbank. Chirac was 

geïnspireerd door de duurzaamheid van de 

projecten, zoals het gebruiken van oud brood 

van de bakker als veevoer. 

 

Erasmus MC afd. Hersenen & Zintuigen 

Daarna een bezoek aan het Erasmus MC in 

Rotterdam, waar we ontvangen werden door 

professor Baatenburg de Jong, afdelingshoofd 

Hersenen & Zintuigen. We waren erg blij dat de 

professor ons kon ontvangen, gezien de 

gigantische drukte in de Nederlandse 

ziekenhuizen. De eerste indruk van het Erasmus 

MC, het grootste ziekenhuis van Nederland was 

overweldigend. De schaal van het ziekenhuis, 

de technische snufjes en het gebruik van 

digitale ontwikkelingen waren inspirerend. 

We hadden speciaal met de afdeling H&S 

contact gezocht, omdat professor Tih bijzonder 

geïnteresseerd is in de ontwikkeling van 

cochleair-implantaten, waarmee doven en 

slechthorenden in sommige gevallen hun 

gehoor (terug) kunnen krijgen.   “Mbingo 

Hospital” heeft een erg goede KNO-afdeling, 

mede ontstaan vanwege de aanwezigheid van 

een internaat voor doven en slechthorenden.   

 

 
Ontvangst door professor Baatenburg de Jong 
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Met Professor Baatenburg hebben we 

gesproken over toepassingen en 

ontwikkelingen die uitvoerbaar en betaalbaar 

zijn voor de gezondheidszorg in Kameroen, 

zoals betaalbare software voor besturing van 

hoorapparaten via mobiele telefoonst en over 

de Engelstalige behandelplannen die nodig zijn 

na het plaatsen van een implantaat.  

Een bijzonder project waar we over gesproken 

hebben is een bril die bij TU Delft ontwikkeld 

wordt, waarmee artsen in Nederland mee 

zouden kunnen kijken en adviseren tijdens een 

operatie in Kameroen. We hopen dat het 

gesprek het begin is van projectmatige 

samenwerking, zodat ook patiënten in 

Kameroen de behandelingen kunnen krijgen 

die ze nodig hebben. 

 

Etentje met het bestuur 

De woensdag werd afgesloten met een etentje 

met het bestuur van de stichting Dordrecht-

Bamenda en een aantal van onze vrijwilligers 

bij Boekmans in Stadspolders.  

 

 
Links vooraan voorzitter Annemiek Schipper 

 

Ook daar werden weer de nodige 

dankwoorden uitgesproken en kreeg een 

aantal mensen een oorkonde van professor Tih, 

zoals Anneke Treep (logopediste, 

orthopedagoog en dochter van Truus) en 

Margreeth Radenborg (groepsleerkracht op 

een basisschool). Zij zijn regelmatig naar 

Bamenda geweest om leerkrachten te 

onderwijzen van de dovenschool van Mbingo, 

van de lokale middelbare school GBHS 

(Governmental Bilingual High Schol Bamenda) 

en van de Polytech University, waarmee ze 

fundamenteel bijgedragen hebben aan de 

ontwikkeling van het (doven)onderwijs in 

Bamenda. 

 

 
Anneke Treep en Margreeth Radenborg 

 

Ze onderwijzen over leermethodes, 

dagstructuur, teambuilding en vooral 

probleemoplossend leren en dat doen ze ook 

nog eens volledig op eigen kosten. 

 

Da Vinci en de Duurzaamheidsfabriek 

 
Professor Tih met Martin Borsje 

 

De donderdag stond in het teken van een 

bezoek aan de Duurzaamheidsfabriek en 

afdeling gezondheidszorg van het Da Vinci 
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college in Dordrecht. Bij beide opleidingen 

staat alles in het teken van simulatie van de 

werkelijkheid.  

Bij de Duurzaamheidsfabriek zijn in 

samenwerking met bedrijven uit de regio 

proefopstellingen c.q. miniversies gemaakt van 

bedrijfsprocessen. Bovendien wordt er 

projectmatig gewerkt aan projecten en vragen 

vanuit het bedrijfsleven.  

Bij gezondheidszorg gaat het meer om 

rollenspelen waarmee situaties uit de praktijk 

geoefend worden. Maar dan wel met de 

modernste middelen zoals robots, video-

opnames en videoanalyses. Geen grote 

groepen meer die alles samendoen, maar één 

of twee studenten, die in een echte 

ziekenhuiskamer, aan een echt bed met een 

bijna echte (robot-) patiënt situaties naspelen. 

Het echte leren vindt plaats bij de besprekingen 

achteraf. Zo wordt onderwijs steeds leuker. 

Vergeet het opdreunen en uit je hoofd leren 

van feiten. Zo wordt onderwijs spelen  volgens 

Martin Borjse, docent Mechatronica, die ons 

rondleidde. 

 

Couveuse wordt project 

In de Duurzaamheidsfabriek zagen we ergens 

achteraf tegen een wand een couveuse staan. 

Deze couveuse bleek als schoolproject 

ontwikkeld voor gebieden met wisselende 

stroomspanning en stroomuitval. Het project 

was 6 jaar geleden opgestart en letterlijk in een 

hoek blijven staan. Professor Tih was meteen 

geïnteresseerd in de couveuse, omdat er nog 

geregeld kinderen sterven in Kameroen tijdens 

stroomuitval. Daarom hebben we bedacht dat 

de kennis voor deze couveuse naar Kameroen 

moet. Het idee is om het mogelijk te maken dat 

een medewerker van CBCHS enkele weken naar 

Dordt komt om de couveuse te leren bouwen. 

Misschien in gezelschap van een logistiek 

medewerker die gaat uitzoeken of productie 

i.s.m. het Dordtse bedrijfsleven, op grotere 

schaal mogelijk en/of interessant is. De 

komende tijd gaan we kijken naar de 

mogelijkheden van dit project 

 

 
De couveuse geschikt voor Kameroen 

 

Netwerkbijeenkomst bij de Witte Haen 

 

 
Prof Tih bedankt voorzitter Annemiek Schipper 

 

Op vrijdag 14 april opende onze voorzitter 

Annemiek Schipper de netwerkbijeenkomst bij 

de Witte Haen met een welkomstwoord voor 

zo’n 20 genodigden.  

Daarna was de beurt aan burgemeester Kolff 

die professor Tih welkom heette en de nadruk 

legde op de lange Stedenband tussen Bamenda 

en Dordrecht. Hij sprak de wens uit om zelf naar 

Bamenda te gaan. In de statige en gezellige 

Tuinkamer volgde daarna een interessant en 

vol programma. 
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Burgemeester Kolff is altijd in voor een lolletje 

 

De burgemeester nam zelfs extra tijd om zo 

veel mogelijk mee te krijgen van de vele 

interessante verhalen.  

 

Als eerste gastspreker vertelde Mark Haarman, 

directeur en eigenaar van het Dordtse bedrijf 

Mainnovation, over de betrokkenheid van zijn 

bedrijf met Bamenda, CBCHS en Mbingo-

Hospital. Mainnovation is de specialist in 

onderhouds-management voor grote bedrijven 

in en buiten Nederland. Jaarlijks gaan enkelen 

van hun medewerkers naar Bamenda om een 

project uit te voeren en/of om medewerkers 

van CBCHS iets te leren. Mainnovation wil niet 

zomaar iets weggeven, maar werkelijk impact 

hebben en de situatie structureel verbeteren. 

Helaas is het door de onrust in the North-West 

Region tijdelijk niet mogelijk naar Bamenda te 

gaan. Vandaar dat ze tijdelijk op een andere 

manier bijdragen, maar daarover later meer. 

Mark is zelf in Bamenda geweest en is onder de 

indruk van de prestaties en ontwikkelingen. 

Daarom ook dat hij en Mainnovation de 

komende jaren verder willen samenwerken 

met CBCHS en de stichting Dordrecht-

Bamenda. 

 

Ma Truus 

Daarna was het tijd voor Professor Tih om Truus 

Treep, oftewel “Ma Truus” zoals ze in Bamenda 

heet, in het zonnetje te zetten. Hij 

overhandigde haar, namens CBCHS een 

dankschrift voor haar inzet gedurende 20 jaar. 

Nadat zij 20 jaar geleden bij toeval tijdens een 

reis door Kameroen in aanraking kwam met de 

dovenschool van Mbingo, is Truus 

medeverantwoordelijk voor de bijzondere 

ontwikkeling van de gebouwen, het onderwijs 

en situatie van de leerlingen bij de “Mbingo 

school for he deaf”. Zo werden er slaap- en 

leslokalen en een keuken gebouwd. Maar 

vooral werd het onderwijs aan de kinderen 

verbeterd door in te zetten op het onderwijzen 

van de onderwijzers.    

 

 
Het moment van Truus Treep 

 

Met haar achtergrond als logopedist was het 

voor Truus logisch om juist op de dovenschool 

in te zetten. Een van de vele producten waar 

Truus mede voor verantwoordelijk is, is de 

ontwikkeling van een woordenboek voor de 

Kameroenese gebarentaal. Omdat veel lokale 

gebruiken lokale gebaren vragen is een 

stagiaire: “Klarinda Barth-Steenhoek”, in 2010 

begonnen met het vastleggen van die lokale 

gebaren. CBCHS heeft dat initiatief omarmd en 

verder ontwikkeld, wat ertoe geleid heeft dat in 

2023 het eerste officiële woordenboek (op 

video en in boekvorm) van de Kameroense 

gebarentaal is verschenen.  
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CBCHS 

Daarna was de beurt aan Jacques Chirac om te 

vertellen wat CBCHS allemaal doet en vooral 

om te laten zien wat er bereikt is met hulp van 

de Dordtse partners. Wat duidelijk werd is dat 

CBCHS werkt met een visie en een plan. Ze zijn 

alom aanwezig in Kameroen en zorgen ervoor 

dat veel mensen, die anders geen medische 

ondersteuning krijgen, geholpen worden. 

Zonder hen zouden deze mensen verstoken 

blijven van hulp, omdat er niet of nauwelijks 

overheidssteun is voor gezondheidszorg. Naast 

de medische tak, zijn ze ook bezig met het 

betrekken van mensen met een beperking. Er 

zijn scholen, internaten, banen en medische 

hulp voor kinderen met een beperking en hun 

gezinnen. Ze opereren kinderen met 

klompvoeten, kromme benen, hoor- 

oogproblemen of een gehemeltespleet. Ze 

bieden scholing en onderdak aan kinderen met 

verstandelijke beperkingen en hebben ervoor 

gezorgd dat allerlei kinderen die normaal niet 

mee zouden kunnen doen, meedoen en 

meetellen. Na afloop van de presentatie was er 

bij alle toehoorders verbazing en waardering 

voor de bijzondere inzet en prestaties van 

CBCHS.  

 

Kippenfarm en adopteer een kip 

 
Sandra van der Berg met prof Tih en Annemiek 

Schipper 

 

Als toetje van de ochtend vond de 

ondertekening plaats van de samenwerkings-

overeenkomst tussen CBCHS, de stichting 

Dordrecht-Bamenda en De Wilde Ganzen. De 

Wilde Ganzen ondersteunt vanuit Nederland 

en België projecten die structureel iets doen 

tegen armoede d.m.v. kennis en financiële 

bijdragen. In dit geval geven ze een bedrag van 

€ 9000 voor het renoveren, herinrichten en 

heropstarten van een kippenfarm die door het 

gewapende conflict buiten gebruik is geraakt. 

Naast een bijdrage van € 10.000 van 

Mainnovation heeft de Stedenband zich 

hiermee verplicht binnen een jaar een bedrag 

van € 8139 op te halen. Pas wanneer het hele 

bedrag opgehaald is en overgemaakt is naar 

Wilde Ganzen wordt hun bijdrage vastgesteld 

en overgemaakt naar CBCHS in Kameroen. Pas 

dan kan er begonnen worden met de renovatie. 

  

Adopteer en kip 

Het komend jaar zal de Stedenband actief geld 

inzamelen voor de Kippenfarm met het project 

“Adopteer een kip”.  Op de website, in de pers 

en op locaties in Dordrecht zijn we komend jaar 

aanwezig. Kippen zijn in Kameroen de 

belangrijke bron van eiwit en proteïne. Helaas 

is het nog steeds onrustig in het Engelstalige 

deel van Kameroen, waardoor er weinig werk is 

en er voedselschaarste heerst. Zeker mensen 

met een beperking zijn daar de dupe van.  

 

De kippenfarm in verval, maar toen nog in gebruik 

 

De Kippenfarm zorgt met haar eieren en kippen 

voor voedsel voor de patiënten, inwonende 

cliënten en het personeel van Mbingo Hospital.  

Het project zorgt ook voor werk voor kinderen 

en de ouders van kinderen van de “Inclusive 

School and Sign Language Centre”, zoals de 

school tegenwoordig heet. Ze leren hoe ze 

kippen moeten verzorgen en het voer voor de 
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kippen kunnen verbouwen. Zij krijgen kuikens 

tegen een gereduceerd tarief om thuis groot te 

brengen. Verwachting is dat het grootste deel 

van de opbrengst verkocht kan worden. Het 

bedrag dat daarmee verdiend wordt is bedoeld 

voor de ondersteuning van de school, voor 

herinvesteringen in de uitbreiding van het 

project en draagt daarmee bij aan de 

zelfvoorzienigheid van de school.  

Het project ondersteunen,  dan kan dat 

door te kiezen uit de volgende doelen: 

Adopteer een kip  
Kip € 5 

Waterleiding per meter € 10 

Deurkozijn € 12,5 

Deur € 25 

10 zakken cement   € 50 

Waterpomp € 100 

Een vierkante meter stal  € 250 

 

Uw bijdrage kunt u overmaken naar Giro: 

NL13INGB0009191991 t.n.v. Stedenband 

Dordrecht-Bamenda o.v.v. Adopteer een kip. 

Magazine “de Helden van Bamenda”  

Adverteerders gezocht  

Dit jaar brengt de Stedenband Dordrecht-

Bamenda een magazine uit onder de naam 

"Helden van Bamenda". Het blad gaat over wat 

mensen doen voor een ander en waarom? In 

het blad staan columns over deze personen en 

over de projecten waar ze bij betrokken zijn. 

Wat ze gemeen hebben is de relatie tussen 

Bamenda in Kameroen en Dordrecht. Het blad 

is bedoeld om de bekendheid van de stichting 

en haar werk te bevorderen, om mensen die 

iets doen voor een ander te waarderen, om 

nieuwe vrijwilligers en partners te werven, om 

onze projecten onder de aandacht te brengen 

en om fondsen voor onze projecten te werven. 

Het betreft een minimagazine. Het verschijnt in 

een oplage van 5000 stuks en is gratis 

verkrijgbaar bij openbare gebouwen 

(gemeente, buurtcentra, sportkantines), 

(tand)artsen en fysiotherapeuten en horeca. 

 

 
 

Voor het realiseren van het project zoeken we 

adverteerders. Het project kan pas doorgaan 

wanneer we voldoende advertentieruimte 

verkocht hebben. Indien u interesse heeft kunt 

u contact opnemen met John Peters. 

jpeters@dordrecht-bamenda. De eerste 

column van het magazine is intussen klaar en 

kunt u hieronder lezen. 
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“Ma Truus” voorpublicatie 

Truus kan uren praten over Bamenda. Al 20 jaar 

zet ze zich met ziel en zaligheid in voor 

Bamenda en in het bijzonder voor doven en 

slechthorenden. Heb het tegen haar niet over 

“doofstommen”. “Doven zijn niet stom”, zegt ze 

dan. “Ze kunnen gewoon praten met hun 

handen”. Maar als je haar verhaal hoort kom je 

erachter dat doven in Kameroen nog niet zo 

heel lang kunnen praten en dat ze dat nu wel 

kunnen heeft veel met Truus Treep te maken. 

In 2003 ging Truus voor het eerst naar 

Kameroen. In 2002 was ze benaderd om iets te 

doen voor een aids-project en toen ze de kans 

kreeg om Kameroen te bezoeken met een 

groep vrouwen greep ze die, om te kijken waar 

het project plaatsvond. Op hun tocht aten de 

dames op een dag de lunch in het “CBC 

guesthouse”, toen Truus een meisje van 3 jaar 

oud met kromme benen zag lopen. Het meisje 

had Engelse ziekte of rachitis, dat ontstaat door 

Vitame D gebrek. Toen ze zich ter plekke 

afvroeg of er niets te doen was aan die benen, 

kwam ze in gesprek met Peter Mue (spreek uit 

Moi). Hij bleek projectleider te zijn bij CBCHS en 

hij vertelde haar dat de benen voor € 100 recht 

te maken waren. Daarop legden de reizende 

vrouwen € 100 bij elkaar om het meisje te 

opereren. Toen Peter Mue op haar visitekaartje 

zag dat Truus logopediste was, nodigde hij haar 

uit om iets te doen voor dove kinderen. Het jaar 

daarna ging Truus op bezoek bij de “Integrated 

school for the deaf- Mbingo” en was ze 

verkocht voor de rest van haar leven. Meer dan 

20 keer bezocht ze Bamenda intussen, waarbij 

ze onderweg anderen enthousiast maakte en 

meesleepte naar Kameroen.  

De dovenschool op het terrein van Mbingo 

Hospital was toen net opgezet. Toen Truus er 

voor het eerst kwam, was er alleen een 

slaapzaal voor de jongens. De meisjes sliepen in 

een oude keet met een douche achter 

golfplaten. In de jaren na haar eerste bezoek 

werden een meisjesslaapzaal en een keuken 

met eetzaal gebouwd. Daarna volgden 

klaslokalen. De kinderen zaten in een oud 

gebouw waar een luidruchtige smederij aan 

gekoppeld was. “De kinderen zijn toch doof, 

dus daar hebben ze geen last van”. Het enige 

wat voor de gebouwen nodig was, was geld. De 

overheid van Kameroen heeft geen geld voor 

gezondheidszorg en de CBCHS is daarom 

grotendeels afhankelijk van giften. Technische 

kennis en vakmanschap zijn bij Mbingo Hospital 

voldoende aanwezig. 

In 2004 ging Truus terug naar Bamenda met 2 

studentes van de Hbo Zwolle en een 

“screenings audiometer”, waarmee ze konden 

onderzoeken of de kinderen ook echt doof 

waren. In 2005 ging ze terug om de 

leerkrachten te onderwijzen over 

spraaktaalontwikkeling en in de jaren erna gaf 

ze o.a. colleges over het gebruik van 

lichaamstaal ter ondersteuning van 

gebarentaal en kindgericht onderwijs. 

Onderwerpen als “zinsconstructie” en 

“differentiatie” werden gekozen in overleg met 

de leerkracht. Ze leert de leerkrachten anders 

te denken. Leraren worden opgeleid om hard te 

praten. Dat heeft bij doven echter geen zin en 

zeker niet als je met de rug naar de klas 

lesgeeft. Ook geeft ze les aan leerkrachten op 

de basisschool. Die zijn gewend naar kinderen 

te schreeuwen en te bestraffen en leren van 

Truus dat onderwijs beter werkt wanneer je 

kinderen beloont, ondersteunt en uitdaagt. 

“Learning by play” noemt ze dat.  

Het Albert Schweitzer ziekenhuis schonk in 

2008 een audiometer, zodat Truus de eerste 

audiometrielessen kon geven in het Mbingo 

Hospital. Een jaar later kwamen twee 

verpleegkundigen uit Bamenda naar Dordrecht 

om stage te lopen. Een van hen op de KNO-

afdeling in het Albert Schweitzer Ziekenhuis en 

de andere werkte bij een audioloog. Mbingo 

Hospital zorgde ervoor dat een arts in Zuid-

Afrika opgeleid kon worden tot KNO-arts en 

intussen heeft Mbingo Hospital een grote 

audiometrie-afdeling. 
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Truus is in Bamenda “Ma Truus”. Voor haar 

gaan alle deuren open. Iedereen wil met haar 

gezien worden en haar bedanken voor wat ze 

allemaal doet. Bamenda is haar tweede thuis, 

waar ze intussen ook haar man, kinderen en 

kleinkinderen mee naartoe gesleept heeft.  

Wat ze mooi vindt aan Kameroen is dat mensen 

ondanks dat ze weinig hebben tevreden zijn. Ze 

respecteren elkaar en delen wat ze hebben. 

Wanneer Truus ergens uitgenodigd wordt om 

te eten, komt de hele buurt mee eten. Wij 

Nederlanders eten 3 keer per dag, maar in 

Kameroen eten mensen wanneer er eten is. 

Dus eten ze wat ze op kunnen, want je weet 

nooit wanneer er weer eten is. Ook arme 

mensen delen wat ze hebben. Truus heeft 

meegemaakt dat er voor haar gekookt werd, 

maar dat de vrouw en de kinderen van het 

gezin niets aten, omdat er niet genoeg was. 

Doordat het onrustig is in Bamenda is Truus 

niet meer in Kameroen geweest sinds 2017. Ze 

spreekt mensen nog regelmatig via Whats app 

en nodigt ze vrienden uit Bamenda uit bij haar 

thuis in Dubbeldam. Ze mist het heel erg. 

Bamenda laat haar niet los en zelfs met het 

meisje met de kromme benen heeft ze nog 

steeds contact. 

 

Stichting stedenband 

Dordrecht-Bamenda initieert 

vriendschappen en 

samenwerking tussen 

burgers en bedrijven in 

Dordrecht en Bamenda. De 

samenwerking vindt op 

velerlei manieren plaats, 

voor meerdere doelgroepen 

en op allerlei onderwerpen.  

Uitgangspunt is dat het om 

uitwisseling gaat, waarbij wij 

streven naar gelijkwaard-

igheid en wederkerigheid.  

Voor meer informatie kijk op:  

www.dordrechtbamenda.nl  

   

John Peters coordinator 

http://www.dordrechtbamenda.nl/

